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Saksnummer: 99/2017 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Vedtak:  
Møteprotokoll for styremøte 17.-18. september godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 100/2017 
Sak: Tidsplan LS 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Administrasjonen la fram forslag til tidsplan for gjennomføring av Landsskytterstevnet 2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Tidsplan for gjennomføring av Landsskytterstevnet 2018 godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 101/2017 
Sak: Tidspunkt for Skyttertinget 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1.200 

 
Administrasjonen la fram forslag til tidspunkt for Skyttertinget 2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Skyttertinget 2018 avholdes fredag 3. august med start kl. 8:30. 
2. DFS sentralt dekker to overnattinger for tingdelegatene, og reise etter satser som vedtatt 

av Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 102/2017 
Sak: Møteplan for Norges Skytterstyre 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre har normalt 7 faste styremøter og behandler ca. 130 saker gjennom 
året. Administrasjonen foreslår at varamedlemmer kalles inn til februarmøtet. På dette 
møtet blir oppfølging av langtidsplanen hovedsak.  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2018: 

1 Søndag-mandag 4. - 5. februar Oslo/Gardermoen, varamedlemmer 
innkalles 

2 Søndag-mandag 11.- 12. mars Oslo/ Gardermoen 
3 Søndag-mandag 22. - 23. april Oslo/Gardermoen 
4 Torsdag 2. august Stjørdal, Scandic Hell 
5 Søndag 2. september  Kongsberg 
6 Søndag-mandag 28.- 29. oktober Oslo/Gardermoen 
7 Fredag-søndag 30. nov.- 2. 

desember 
Oslo/Kiel 

Endelig møtested bestemmes ved innkalling.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 103/2017 
Sak:  Representasjon for Norges Skytterstyre 2018 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Vedtak: 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene 13.- 14. januar, Gardemoen 
 Bernt Brovold og Kari Sofie Brøndbo Fiskum 

 
2. Regionalt seminar for Østlandet og Sørlandet 3.- 4. februar, Gardermoen 

Bernt Brovold, Jan Åge Gjerstad og Jens Sverre Knutsen 
 

3. NM i skifeltskyting 17.-18. mars, Mo i Rana 
Jens Sverre Knutsen 
 

4. Landsskytterstevnet 2. - 10. august, Stjørdal 
Alle 
 

5. Frende Cup avslutning Stang- og felthurtigskyting 4. august   
 Oddbjørn Meland besøker arrangørene 

 
6. Frende Cup avslutning 24. august - 26. august (Nord-Norge)  

 Torben Knudsen 
 

7. NM skogsløp med skyting, 25.- 26. august, Bardu   
Torben Knudsen 

 
8. Nordisk mesterskap i Kongsberg, 31. august - 2. september 

Presidenten, lagleder Jan Åge Gjerstad, representant for DFSU 



Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig 
med presidenten.  
 
 
 

Saksnummer: 104/2017 
Sak: Møteplan for DFSU 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 17.110 pkt. 12 

 
Vedtak: 

Mandag 26. februar   Skytterkontoret, Oslo  
Mandag 4. juni   Vurderes utfra behov 
Mandag 6. august   Stjørdal LS 
Mandag 17. september  Skytterkontoret, Oslo 
Lørdag 17. november   Oslo 
 
Møtene avholdes i første rekke som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting 
vurderes. 
 
 
 

Saksnummer: 105/2017 
Sak: Medlemskap i norske skytterlag - tilleggsbestemmelser  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

 
Skyttertinget 2016 gjorde i sak 13 følgende vedtak: 
 
Det frivillige Skyttervesen søker Forsvarsdepartementet og Stortinget om å endre  
Grunnreglenes § 1-4 til følgende: 
 
Norske statsborgere og personer med permanent oppholdstillatelse som respekterer 
gjeldende lover og bestemmelser, kan være medlemmer av et tilsluttet skytterlag.  
Ungdom under 18 år med midlertidig oppholdstillatelse kan være medlemmer i skytterlag 
på lik linje med norske ungdommer. 
 
I juni 2017 gjorde fulgte Stortinget opp dette vedtaket og godkjente da vedtaket fra 
Skyttertinget 2016. 
 
Saken medfører at DFS også må følge opp regelverket, slik at det blir klart hvilke 
retningslinjer som gjelder når utlendinger med midlertidig (under 18 år) og permanent 
oppholdstillatelse (over 18 år) deltar i mesterskap i DFS. Et slikt regelverk må være på plass 
før skytteråret 2018 starter.  
 
Administrasjonen la i møtet opp til en drøfting av prinsipielle spørsmål knyttet til saken, 
mens endelig vedtak fattes i neste styremøte.  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid knyttet til tilleggsbestemmelser angående 
utenlandske statsborgeres deltakelse i mesterskap i DFS.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 106/2017 
Sak: Regnskap pr. 31.08 2017 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Administrasjonen la fram regnskap per 31.08. 2017. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.08.2017 til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 107/2017 
Sak: Dato for NM skogsløp med skyting sprint og stafett 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

Norges Skytterstyret tildelte NM skogsløp med skyting sprint og stafett i 2018 tildeles Bardu 
skytterlag i Troms i sak 126/2016.  

Administrasjonens drøfting 
De siste årene har det vist seg at det er få skyttere som velger å reise langt for å delta på NM 
i skogsløp med skyting del 2. Man er derfor i stor grad avhengig av bra lokal deltakelse for å 
sikre god deltakelse totalt sett. Det er ingen grunn til å tro at dette vil bli annerledes når NM 
nå er lagt til indre Troms. Når siste runden av Frende Cup nå er lagt til samme område, er det 
naturlig å tro at det vil bli en vinn-vinn situasjon om disse arrangementene legges til samme 
tidsrom. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
NM skogsløp sprint og stafett arrangeres i Bardu lørdag 25. august 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



Saksnummer: 108/2017 
Sak: Landslotteriet 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Skyttertinget 2017 vedtok i sak 13 – «Landslotteriet», at Landslotteri skal videreføres også i 
2018 (og videre annet hvert år).  
 
Landslotteriets formål 
I lotteriloven er kravet at «Lotteri kan bare avholdes til inntekt for et humanitært eller 
samfunnsnyttig formål». I godkjenningsbrevet fra Lotteritilsynet til DFS dat. 10.9.2001 er det 
en forutsetning at lotteriinntektene går til den delen av virksomheten som er rettet mot 
barn og unge under 18 år. Formålene med DFS’ landslotteri har etter dette vært relatert til 
ungdomsarbeid.   
 
Oversikt over tidligere formål for Landslotteriet: 
2006: Styrke kunnskaper om god våpenkultur blant ungdom og gjennomføre tiltak for 

sikkerhet ved skytebanene i DFS. 
2008: Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom økt bruk av internett som informasjonskanal. 

Videre styrke opplæringstilbudet i skytterlagene ved bruk av web-baserte opplegg. 
2011: Å tilrettelegge og styrke tillitsmannsarbeidet blant ungdom. 
2014:  Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom utvikling av digitale verktøy for 

kommunikasjon og publisering på mobile enheter. 
2016: Øke ungdomsaktiviteten i feltmessige øvelser i regi av Det frivillige Skyttervesen. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Inntektene fra Landslotteriet i 2016 ble benyttet for å understøtte satsingen til det 
kommende "Feltåret". Dette viste seg å være en nyttig tilvekst og muliggjorde 
ekstraordinære bidrag. 
 
Et konkret tiltak pengene kan gå til i 2018 kan være en bidragsordning som gir 1500 kr som 
ammunisjonsbidrag til lag som arrangerer skyteskole. Dette vil være en betydelig stimulans 
som kan bidra til at flere lag arrangere skyteskole.  
 
Administrasjonen foreslår på bakgrunn av dette at inntektene fra landslotteriet 2018 brukes 
til å videreføre satsingen på skyteskole og instruktørutdanning, som er satsingsområde for 
2017/2018 (jfr. LTP 2016-2020).  
 
DFSU: 
DFSU har behandlet saken i DFSU-sak 19/2017 og støtter administrasjonens forslag. 
 
Administrasjonen anbefaler følgende vedtak: 
DFSU anbefaler Skytterstyret å vedta «Øke antall skytterlag som arrangerer skyteskole for 
barn og ungdom i regi av Det frivillige Skyttervesen.» som formål med Landslotteriet 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Saksnummer: 109/2017 
Sak: Bidragsordninger for prosjekter i skolen 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Bidragsordningen som i dag støtter skytterlagenes prosjekter i skolen ble vedtatt i DFSU-sak 
14/2004. Utviklingen de siste årene, spesielt med den økte satsingen gjennom 
langtidsplanen mot prosjekter i skolen, har gjort det nødvendig å evaluere ordningen og 
drøfte hvordan denne skal videreføres. 

DFSU har etter søknader fra ulike skytterlag om ekstraordinær midler til slike prosjekter i 
skolen vedtatt på møtet 29. juli 2017 at de skal evaluere dagens bidragsordning, og evaluere 
hvordan denne skal videreføres. Målet i langtidsplanen er at det skal legges til rette for at 
flere lag kan innlede samarbeid med skolen. 

Dagens bidragsordning er som følger: 
Kr 3000 pr. lag, pr. år. 
Kriterier for bidrag: 
 

• Minimum 6 timer instruktørstøtte. 
• Program for aktivitet og teori. 
• Navneliste og antall elever. 
• Underskrift fra skolens ledelse og leder i laget. 
 

Statistikk over lag som har søkt om bidrag siste 5 år: 
2013: 9 lag, 27.000 kroner 
2014: 19 lag, 57.000 kroner 
2015: 17 lag, 51.000 kroner 
2016: 18 lag, 51.000 kroner 
2017: 24 lag, 69.000 kroner (pr. 5.10.2017) 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har de siste årene sett en økning av skytterlag som i ulik grad samarbeider 
med skoler. Økningen har spesielt vært markant det siste året. Samarbeidene varierer i 
omfang og varighet. Noen lag har store prosjekter som går gjennom hele skoleåret, mens 
andre lag bidrar på aktivitetsdager. På bakgrunn av dette bør bidragsordningen graderes slik 
at de som har større prosjekter i skolen, f. eks. valgfag gjennom hele året, belønnes mer enn 
de som f. eks. har en aktivitetsdag. 

Det må understrekes at det å ha samarbeid med skoler i mindre målestokk, f.eks. en 
aktivitetsdag, verdsettes i like stor grad som større prosjekter. Slike mindre prosjekter kan 
være like viktige for skytterlag og skytesporten som et prosjekt som går gjennom hele året. 
Likevel mener administrasjonen at de lagene som har prosjekter i skolen som går over lengre 
tid bør få litt mer i støtte fra sentralt hold, med den begrunnelse at de som oftest har større 
utgifter. 

 
 



Forslag til nye satser for bidragsordningen 
Det er for 2018 søkt om 150.000 kroner i prosjektmidler til dette formålet. Det forutsettes i 
forslaget fra administrasjonen at dette forslaget innfris fra Forsvarsdepartementet. I det 
foreliggende forslaget til budsjett for 2018 er det satt av henholdsvis 130.000 kr til 
bidragsordningen, 10.000 kroner til trykksaker og 10.000 til markedsføring. 

Basert på erfaringen at prosjektene i skolen ofte varierer mye i omfang, foreslås en 
bidragsordning som baserer seg på en tredeling. Administrasjonen har i en 
konsekvensanalyse sett på tre ulike forslag. Administrasjonen har landet følgende forslag og 
mener dette vil ha best effekt for å øke aktiviteten: Lag som har hatt opplegg i skolen én- tre 
dager 3000 kr, lag som har hatt opplegg i skolen fire-ni dager får 4000 og lag som har 
opplegg 10 dager eller mer får 6000 kr. Lagene kan få maksimalt 6000 kr. pr. år. 

En slik fordeling vil med forutsetningene i konsekvensanalysen gå utover budsjettforslaget 
for denne posten i 2018. Administrasjonen mener imidlertid at den skisserte økningen i 
konsekvens-utredningen, fra 19 lag i 2016 til 44 lag, vil gå over flere år, og at man derfor vil 
være innenfor budsjettet på 130.000 i 2018. 

På bakgrunn av den økte satsingen de siste årene er det forventet at antall lag som søker om 
bidrag vil øke. Derfor må det ved fremtidige budsjett vurderes om det skal settes av en 
større sum til denne bidragsordningen. Det må i denne sammenheng også tas med i 
regnestykket at en positiv forskningsrapport fra prosjektet «Skyting for mestring» vil kunne 
bidra til en økning i samarbeid mellom skytterlag og skoler (rapporten skal foreligge våren 
2018). 

Den foreslåtte bidragsordningen kan oppleves som mer lukrativ enn bidragsordningen for f. 
eks. skyteskole. Administrasjonen er imidlertid av den oppfatning av at samarbeid med 
skoler vil være er såpass viktig i årene som kommer med tanke på organisasjonen utvidede 
samfunnsnytten (jfr. ny formålsparagraf). På bakgrunn av dette vil det foreslåtte 
bidragsordning som gir skytterlagene god økonomisk støtte i større grad understøtter og 
motiverer til slike samarbeid. Bidragsordningen vil på denne måten fungere som en 
stimulans til nye samarbeidsprosjekt mellom skole og skytterlag. 

Hva slags prosjekter skal kvalifisere til bidrag? 
Administrasjonen har de siste årene sett en økende trend på at skytterlag har samarbeid 
med skoler i ulik grad og på ulikt nivå. Det vanligste prosjektet er et samarbeid i 
ungdomsskolen i forbindelse med aktivitetsdager eller ulike valgfag. Det er også en økende 
trend at lag har samarbeide med videregående skoler, typisk gjennom programfaget 
breddeidrett. I tillegg til er det også en trend at lag bidrar ved aktivitetsuker eller 
«sommerskoler» i skoleferiene.  

Prosjekter av det mer «utypiske slaget» er f.eks. samarbeid med folkehøgskoler eller 
prosjekter rettet mot programfaget toppidrett. I tillegg tror administrasjonen at det i 
fremtiden også kan oppstå samarbeid mellom skytterlag og høgskoler (f.eks. foreligger det 
planer om å inngå samarbeid mellom Elverum skytterlag og Høgskolen i Innlandet). 

Administrasjonen mener at samtlige av de skisserte prosjektene skal kvalifisere til bidrag 
gjennom denne bidragsordningen. 



Administrasjonen vil påpeke at lignende prosjekter som programfaget toppidrett ikke 
kvalifiserer til bidrag gjennom andre bidragsordninger i DFS. Her kan det nevnes at 
skyttersamlag som har samlinger for skyttere utvalgt etter nivå ikke er bidragsberettigede. 
Dette er for å understøtte at DFS er en breddeorganisasjon (les: alle, uavhengig av alder, 
nivå, og kjønn, skal få delta og oppleve mestring på sitt nivå). Likevel mener 
administrasjonen at skytterlag som har skyttere som velger skyting som fordypningsidrett i 
programfaget toppidrett bør få dekket noen av sine utgifter med et slikt prosjekt. Hvis dette 
blir en stor utgift i årene som kommer bør dette revurderes. 

Avslutningsvis vil administrasjonen påpeke at samarbeid mellom skoler og skytterlag er en av 
de viktigste oppgavene Det frivillige Skyttervesen vil ha i årene som kommer, noe også den 
nylig vedtatte formålsparagrafen gjenspeiler. Derfor bør det i fremtiden avsettes mer midler 
til dette i takt med den antatte økningen i antall prosjekter i skolen. 

DFSU:  
DFSU behandlet saken i DFSU-sak 21/2017. De var enige i administrasjonens forslag, men 
mener at det burde konkretiseres at det gjelder pr. kalenderår. I tillegg bør aktivitetsskoler i 
forbindelse med skoleferier tas med i beskrivelsen. 
 
Administrasjonen stiller seg bak dette og har tilføyd dette i forslaget til vedtak.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Bidragsordning for prosjekter i grunnskole, videregående skole, folkehøgskole og høgskole, 
samt aktivitetsskoler i forbindelse med skoleferier: 
 
Bidrag 1: 3000 kr for 1-3 dager i løpet av et kalenderår. 
Bidrag 2: 4000 kr for 4-9 dager i løpet av et kalenderår. 
Bidrag 3: 6000 kr for 10 dager eller mer i løpet av et kalenderår. 

Maks 6000 kr. pr. skytterlag i kalenderåret. 

Kriterier for bidrag: 
• Vedlagt søknaden skal det være program for opplegget, samt oversikt over antall elever. 

Dette skal være signert av rektor eller ansvarlig lærer. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 110/2017 
Sak: Budsjett DFS 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Administrasjonen la fram foreløpig budsjettforslag for offentlige midler 2018. I regjeringens 
forslag til statsbudsjett for 2018 er Det frivillige Skyttervesen gitt et tilskudd på kr 29.895.000 
over Forsvarsbudsjettet, som er en økning på kr 130.000 i forhold til tilskuddet 2017. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for DFS for 2018 til etterretning.  
Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag for DFS 
for 2018, som blir lagt fram til Norges Skytterstyre sitt møte i desember 2017. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 111/2017 
Sak: Tilpasning av regelverket i klasse V73 
Kompetanse: Jf. Kapittel 8 

 
Skytterkontoret har mottatt søknad fra Tidemann M. Kolsrud om dispensasjon til å 
konkurrere i klasse V73 med en tilpasset skytestilling, der skytteren sitter på en stol og har 
støtte for albuene på et bord. Gjeldende føring fra Skytterstyret er at skyttere som trenger 
vesentlige tillempinger i regelverket for å kunne delta, primært skal gis dispensasjon til å 
konkurrere i Åpen klasse. Med det som bakgrunn er søknaden avslått. Kolsrud er i stedet 
innvilget dispensasjon til å konkurrere i Åpen klasse sittende på en stol, der det i liggende 
benyttes støtte for begge albuer på et bord, og støtte på en albue i knestående.  
 
Det er en kjensgjerning at skyttere i den eldste veteranklassen har en del fysiske 
begrensninger som påvirker opplevelsen og muligheten til å delta. Med det som bakgrunn 
tas opp til drøfting med Skytterstyret gjeldende føringer for å innvilge dispensasjoner. Dette 
for å belyse om det for skyttere i klasse V73 bør være noe større fleksibilitet og muligheter 
for å innvilge dispensasjoner, som i større grad imøtekommer de eldste skytteres 
alminnelige fysiske helsestatus.  
 
Utover praksis om å gi skyttere dispensasjon til å skyte i Åpne klasse, har også skyttere i 
klasse V73 blitt gitt dispensasjon til å skyte programmet sittende eller knestående iht. 
Skytterboka pkt. 8.173 og pkt. 8.174., om de har helse til dette. I tillegg er det skyttere med 
dokumentasjon fra lege om at de har spesielt stiv nakke/rygg, som er innvilget dispensasjon 
til å benytte prismesikte. Ingen av disse løsningen kan sies å være spesielt gode. En skytter i 
klasse V65 er grunnet et alvorlig handikap gitt dispensasjon til å skyte sittende på stol med 
støtte for albuene på et bord.  
 
 



Administrasjonens drøfting 
Erfaringsmessig er det en god del veteraner som har så store fysiske utfordringer at det 
setter begrensninger i deres skyteaktiviteter. Dette med bakgrunn i skader, sykdommer og 
normalt redusert fysikk som en følge av aldring. Dette til tross klare mange å delta, men 
deres resultater og opplevelse påvirkes av den fysiske helsen. Andre har ytterligere handikap 
som gjør at de rett og slett ikke har muligheter til å delta innenfor dagens regler og krav 
knyttet til skytestillinger og program.  Generelt er det problematikk knyttet til stiv nakke og 
rygg, som for mange veteraner er den største utfordringen/begrensningen.  
 
Her kan det være alternativ å åpne for at det kan 
skytes sittende på en stol med støtte for albuene 
på et bord. Det er ikke hensiktsmessig å åpne fritt 
for dette, men et alternativ er at 
Generalsekretæren blir gitt fullmakt til å innvilge 
slik dispensasjon når det foreligger skriftlig 
søknad med attest fra lege/faginstans som 
dokumentasjon. Slik vil man ha kontroll med 
omfanget. Det er viktig at det blant konkurrenter 
ikke blir oppfattet å gi fordeler å skyte fra et bord 
sammenliknet med de som benytter tradisjonell 
liggende skytestilling. Generelt anses ikke dette 
som noen fordel for de som har generelt god 
fysikk, og det vil i stedet kunne bidra til å utjevne 
forskjeller mellom skyttere med forskjellige 
fysiske forutsetninger. Slik kan forhåpentligvis noen skyttere bli med mer og lenger.  
 
I DFS sitt styringsverktøy – Langtidsplan 2016 – 2020, har organisasjonen vedtatt at: «DFS 
skal være en attraktiv og inkluderende breddeorganisasjon der begge kjønn og alle 
generasjoner kan drive en aktivitet de har glede og nytte av». Gjennom dette har 
organisasjonen forpliktet seg til å tilrettelegge for flest mulig skyttere i alle aldre. Veteraner 
er en viktig resurs i lags- og organisasjonsarbeidet, noe mange skytterlag har erfart. I tillegg 
må det ses på som et godt generelt bidrag til folkehelsen at veteraner er lengst mulig med 
skytterlagsmiljøet, der de finner glede, trivsel og tilhørighet.  
 
Det synes ikke aktuelt å pålegge arrangører å stille med stol og bord til skyttere med slik 
dispensasjon. Her vil det også være individuelle behov og tilpassinger som gjør det mest 
relevant at slikt utstyr medbringes av skytteren. Feltskyting for skyttere med denne type 
dispensasjon er lite relevant.   

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Generalsekretæren kan etter skriftlig søknad med attest fra lege/faginstans innvilge 
dispensasjon for skyttere i klasse Veteran 73, slik at de kan skyte sittende på stol/krakk med 
støtte for begge albuer på et bord.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Saksnummer: 112/2017 
Sak: Søknad om opptak av Hardanger skyttarlag 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.600 

 
Skytterlagene Tørvikbygd, Fyksesund, Strandebarm og Norheimsund og Øystese i Hardanger 
og Voss skyttersamlag søker om å få opprette et nytt felles skytterlag. De søker også om å få 
godkjent Hardanger skyttarlag som nytt navn på skytterlaget.  
 
De fire skytterlagene har gått sammen om å bygge nytt felles skytebaneanlegg i 
Vangdalsåsen mellom Norheimsund og Tørvikbygd. Dette er et moderne anlegg med stor 
kapasitet, og det er lagt ned tusenvis av dugnadstimer på toppen av kommunale bidrag og 
spillemidler.  
 
Skytterlagene ønsker å fortsette som et felles lag, lokalisert til det nye skytebaneanlegget.  
 
Hardanger og Voss skyttarsamlag har i sin uttalelse ingen merknader til verken nytt navn 
eller at alle verdier fra eksisterende lag overføres til nytt skytterlag.  
 
Administrasjonen anbefaler at lagene blir sammenslått til ett felles skytterlag, og samtidig 
godkjenne Hardanger skyttarlag som nytt navn på det sammenslåtte laget.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 

1. De fire skytterlagene Fykesund, Strandebarm, Norheimsund og Øystese og 
Tørvikbygd blir sammenslått til et felles skytterlag.  

 
2. Hardanger skyttarlag godkjennes som nytt navn på det sammenslåtte laget. 

 
3. Etter ønske fra lagene trer sammenslåingen i kraft 1. januar 2018.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 113/2017 
Sak: Omskyting i feltskyting ved funksjonsfeil på elektroniske skiver 
Kompetanse: Jf. Kapittel 8 

 
Under feltskytingen på LS i Førde ble det innlevert en protest fra en skytter. Han protesterte 
på sitt resultat med bakgrunn i en mulig funksjonsfeil på skiva. Det var registrert 2 skudd 
med tellende verdier og 2 skudd til i skiva. Deretter virket ikke skiva og det ble påvist en 
avskutt kabel. 
 



Skyteteknisk gjorde en vurdering av protesten og vurderte det slik at det var skytteren selv 
som hadde skutt skiva i stykker. I teorien kunne det vært en annen skytter som hadde skutt 
et skudd i ramma og styret ga derfor skytteren medhold i ankesaken.  
Med bakgrunn i dette foreslår administrasjonen en presisering i regelverket at omskyting 
ved feil i skiva også skal gjelde ved bruk av elektronikk på felt. 
  
Administrasjonens drøfting 
For å presisere at pkt. 8.153 også omhandler elektroniske skiver på felt, er det nødvendig å 
få dette inn i Skytterboka. Dette vil forhindre misforståelser og tolkninger om det skulle 
oppstå feil på elektroniske skiver under feltskyting. Det vil samtidig være til stor hjelp for 
arrangører og skyttere om regelverket er tydelig på dette. 
 
En presisering gjøres som en tilføyelse av eksiterende tekst i Skytterbokas pkt. 8.153. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
I Skytterbokas pkt. 8.153 tilføyes følgende setning: «Ved funksjoneringsfeil på elektroniske 
skiver på feltskyting skal hele serien skytes om igjen». 
 
Endringen implementeres og iverksettes fra 1. januar 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 114/2017 
Sak: Forslag om fast dag for Den norske Skyttermedalje 
Kompetanse: Jf. Kapittel 8 

 
Follo skyttersamlag la frem følgende sak på Skyttertinget 2016: «Programmet for Den norske 
Skyttermedaljen beholdes som i dag. Skytingen legges til en sentral fastsatt dato, for eksempel 
dagen før Skytingens Dag, da det ikke skal arrangeres andre stevner». 
Forslaget fra Follo skyttersamlag om at programmet for Den norske Skyttermedalje beholdes 
som i dag, ble vedtatt. Forslaget om fast dato ble oversendt skytterstyret for videre behandling. 
 
Administrasjonens drøfting 
Dagens ordning om skyting til Den norske Skyttermedaljen(DnS) reguleres av Skytterbokas  
Pkt. 12.160. Her er det hvert enkelte samlags vedtak på ombudsmøtet som regulerer hvordan 
gjennomføringen innen samlaget skal være. Dette betyr at det kan skytes innen hvert enkelt lag, 
innen hver krets eller en felles skyting i samlaget. Det eneste som er fastsatt er at denne 
skytingen uansett skal gjennomføres på samme dag i samlaget. 
 
Administrasjonen mener dagens ordning er tilfredsstillende. Det gir samlagene fleksibilitet for 
gjennomføringen av skyting til DnS. Innen mange samlag er det enormt mange stevner gjennom 
sesongen. Disse fordeles utover, så godt det er mulig, og samtidig vil en skyting til DnS være et 
element å få inn i en ellers tett terminliste. En fast dato vil kunne medføre at samlag, eller lengre 



ned i organisasjonen, vil bortprioritere denne skytingen. Det vil medføre at den tradisjonelle 
skytingen, for mange, vil falle bort. Når det i tillegg ikke tillates at det skytes til DnS utenfor eget 
samlag, vil mulighetene være store for at noen ikke får/kan skyte til DnS.  
 
På en annen side vil en fast dato kunne gi åpning for at flere arrangerer denne skytingen. 
Langtidsplaner med innlegging av faste datoer vil tidlig i sesongen, eller før sesongen, kunne 
tidfeste en slik skyting. Da vil ikke dette gå utover annen aktivitet.  
 
Administrasjonen er av den oppfatning at samlagene selv bør få bestemme dato for 
gjennomføring av DnS. Vi tror det vil sikre at denne skytingen blir gjennomført. En styring av 
denne aktiviteten ovenfra, der vi fratar samlagene muligheter, er ikke positivt for organisasjonen 
hverken på kort eller lang sikt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytingen om Den norske Skyttermedaljen legges ikke til en fast dag. Gjeldende regelverk 
opprettholdes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 115/2017 
Sak: Retningslinjer for ungdom i Det frivillige Skyttervesen 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
I henhold til langtidsplanen 2016-2020 pkt. 3.3.f skal det utarbeides egne retningslinjer for 
ungdom i Det frivillige Skyttervesen. 
 
Bakgrunnen er at en felles mal for hvordan barn og ungdom skal ha det i Det frivillige 
Skyttervesen har vært en mangelvare. Symboleffekten og viktigheten av at organisasjonen 
har egne tydelige retningslinjer som ivaretar våre yngste skyttere er viktig både internt og 
utad.  
 
Tidligere har man henvist til Norges Idrettsforbunds barneidrettsbestemmelser. I hovedsak 
så dekker disse «behovet» til DFS, men de passer ikke alltid like godt til vår organisasjon og 
dens særegenheter. 
 
DFSU vedtok i DFSU-sak 29/2016 at arbeidet med disse retningslinjene skulle starte høsten 
2017. På sitt møte 19. september 2017, DFSU-sak 22/2017 gjennomførte de en work shop, 
og foreslo samtidig følgende fremdriftsplan for utarbeidelse av de nye retningslinjene. 
 
DFSU har i er også utarbeidet en spørreundersøkelse som retter seg mot ungdom er allerede 
igangsatt og har pr. 17. oktober 2017 fått svar fra ca. 630 ungdommer under 26 år. Svarene 
fra denne undersøkelsen vil tas med i arbeide med retningslinjene.  
 



DFSU og administrasjonen ber Norges Skytterstyre behandle fremdriftsplanen og stille seg 
bak høringsbrevet som skal sendes ut til samlagene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for det videre arbeidet med retningslinjer 
for ungdom i Det frivillige Skyttervesen. 
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 116/2017 
Sak: B-sak: Valg av leverandør til speakertjenesten og arenaproduksjon på 

Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Administrasjonen la fram sak i forbindelse med anbudsrunde om valg av leverandør til 
speakertjeneste og arenaproduksjon på Landsskytterstevnet fra 2018. 
 
Vedtak: 
Ført i B-protokoll. Valg av leverandør til tjenesten gjøres i Skytterstyrets møte i desember.  
 
 
 

Saksnummer: 117/2017 
Sak: B-sak: Juridisk rådgivning 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Administrasjonen la fram sak om engasjement av advokat Svein Knagenhjelm til juridisk 
rådgivning for Det frivillige Skyttervesen. 
 
Vedtak: 
Ført i B-protokoll. 
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